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PROTOKÓŁ NR VII/2015 

z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 
z dnia 22 maja 2015 roku 

 

 

 

 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda  o godz. 12.00 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 
radnych stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się dnia 25 marca 2015 roku. 
Protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 
Następnie przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  VII 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżaw na nieruchomości gruntowe stanowiące własność Gminy Nowa Wieś 
Lęborska. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości gruntowej na okres powyżej trzech lat oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej na okres powyżej trzech lat oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 
opłaty. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/244/12 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 21 grudnia 2012 roku w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania odpadów 
komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług przez 
punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów 
komunalnych.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie w Gminie Nowa Wieś Lęborska oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Lęborka. 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na rok 2015 na 
terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

 
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie obrad.   

 
Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący rady gminy – Zdzisław Koda 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Rada Gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji. 
 

Ad. 1 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
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grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 
2015.  
 
Zrezygnowano z omówienia projektu uchwały ponieważ proponowane zmiany 
budżetu zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji rady.  Dla 
przypomnienia Skarbnik poinformowała, że wynik budżetu nie ulegnie zmianie. 
Dochody i wydatki budżetu zostaną zwiększone o kwotę 94.373 zł. 
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę nr 
VII/43/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na rok 2015 – która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 2 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za rok 2014. 
 
Skarbnik Gminy – Bogusława Gulewicz poinformowała, że zgodnie  z art. 270 ustawy 
o finansach publicznych Wójt przedłożył dnia 21 kwietnia 2015 roku  Radzie Gminy 
sprawozdania finansowe za 2014 rok, w skład których wchodzą: 
 

1. bilans z wykonania budżetu,  
2. bilans jednostek budżetowych( zbiorczy), 
3. rachunek zysków i strat(zbiorczy), 
4. zestawienie zmian w funduszu (zbiorczy) oraz bilans skonsolidowany.  
 

Bilans z wykonania budżetu zamknął się na 31.12.2014 roku nadwyżką w kwocie 
2.818.390,59 zł. Jest zgodny ze sprawozdaniem budżetowym NDS. 
Wykonanie dochodów za 2014 rok wyniosło 46.671.327,04 zł, a wykonanie 
wydatków 43.852.936,45 zł. 
 

Uchwalony uchwałą budżetową plan dochodów na 2014 rok zakładał kwotę 
44.148.000 zł, plan wydatków 43.437.723 zł, przy planowanej nadwyżce 710.277 zł. 
Budżet  w ciągu roku był wielokrotnie zmieniany,  zarówno uchwałami Rady Gminy 
jak i zarządzeniami Wójta. Ostatecznie planowane dochody na koniec 2014 roku 
wyniosły 47.998.232,80 zł, wydatki 47.421.674,80 zł. 
 
Największy udział - 40,18% w strukturze wykonanych dochodów stanowią dochody 
własne – 18.751.455,03 zł, w tym udziały w podatkach stanowiących dochód 
państwa 5.833.470,01 zł, następnie część oświatowa subwencji ogólnej – 25,51% -  
11.904.017 zł, 17,06% dotacje celowe na zadania zlecone – 7.959.953,13 zł, dotacje 
celowe na zadania własne gminy 4,57% czyli 2.132.914,77 zł, a dotacje celowe 
otrzymane w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 
stanowią 3,82% dochodów wykonanych ogółem czyli 1.783.149,61 zł 
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Wykonanie dochodów bieżących stanowiło 98,04%, natomiast dochodów 
majątkowych ponad 79 %, w tym ze sprzedaży majątku 165.666,78 zł i 1.366.049 zł z 
dotacji celowych na realizację zadań inwestycyjnych z udziałem środków unijnych.  
 
Wykonanie wydatków wyniosło na koniec roku 92,47% założonego planu, w tym w 
zakresie zadań inwestycyjnych wykonano 61,51% planów, a w zakresie zadań 
bieżących 95,54%. Wydatki na wynagrodzenia i pochodne stanowią 44,76% struktury 
wydatków bieżących, wydatki na zadania zlecone 19,31% ,wydatki na obsługę długu 
1,12%, pozostałe wydatki 34,81%. Największy udział w strukturze wydatków 
stanowią niezmiennie wydatki na oświatę – 38,95%, czyli 17.078.605,05 zł, 
następnie wydatki na pomoc społeczną – 24,54%, czyli 10.759.714,94 zł. 
 

W 2014 roku realizowane były wydatki w ramach funduszu sołeckiego, które 
wykonane zostały przy założeniu 439.016 zł na kwotę 407.319,32 zł czyli 92,78%, w 
tym wydatki bieżące 171.280,03 zł, wydatki majątkowe 236.039,29 zł.  
 

Na realizację inwestycji zaplanowano w budżecie gminy kwotę 4.271.890 zł , co 
stanowi 9,01%   ogółu planu wydatków. Wydatkowano kwotę  2.627.759,92 zł, co 
stanowi  61,51 % planowanych wydatków na inwestycje.  
Stopień realizacji największych zadań inwestycyjnych przedstawia się następująco: 
 

1. Budowa skweru oraz parkingu w Nowej  Wsi Lęborskiej - 205.269,28 zł; 

2. Remont i wyposażenie klubu społeczno-kulturalnego w Redkowicach   – 
116.757,70 zł; 

3. Budowa i modernizacja bazy sportowo-rekreacyjnej w m. Leśnice, Łebień i 
Redkowice -123.059 zł; 

4. Zagospodarowanie terenu wokół zabytkowej kaplicy w Garczegorzu  - 196.685 
zł; 

5. Rewitalizacja m. Nowa Wieś Lęborska i Czarnówko poprzez budowę trasy 
turystycznej - 178.951,38 zł; 

6. Budowa i rozbudowa placów zabaw w Niebędzinie i Wilkowie – 189.795,50 zł; 

7. Budowa ogrodzenia boiska szkolnego w Łebieniu – 36.750,25 zł ; 

8. Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Nowa Wieś Lęborska ul. Młynarska, 
Kębłowska oraz m. Kębłowo Nowowiejskie– 422.125,89 zł; 

9. Zakup samochodu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych – 
GOPS  – 143.910 zł; 

10. Wykonanie łącznika drogi między ul. Grunwaldzką a ul. Witosa w Nowej Wsi 
Lęborskiej- GZUK– 134.225,73 zł ; 

11. Wykonanie nowej nawierzchni na placu przed budyniem GZUK i GOPS 
(GZUK) – 49.381,84 zł ; 

12. Wykonanie odcinka drogi ul. Polna w Nowej Wsi Lęborskiej etap II (GZUK) – 
71.030,08 zł ; 
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13. Zakup samochodu ciężarowego dla GZUK – 153.750 zł ; 

14. Rozbudowa łącznika do świetlicy szkolnej i stołówki przy Zespole Szkół w 
Leśnicach– 60.956,48 zł . 

W 2014 roku  gmina realizowała łącznie ponad 50 zadań inwestycyjnych. 
 

Gmina w 2014r. udzieliła z budżetu dotacji celowych na łączną kwotę 343.868 zł, w 
tym dla stowarzyszeń na zadania publiczne – 238.994,24 zł i dla jednostek sektora 
finansów publicznych 84.873,76 zł oraz 20.000 zł na ochronę zabytków. 
Na kwotę 1.368.126,16 zł udzielono dotacji podmiotowych, w tym dla instytucji kultury 
1.098.570 zł i dla przedszkola niepublicznego 269.556,16 zł. 
 

Dotacje zostały rozliczone i wykorzystane zgodnie z przeznaczeniem. 
 

Na koniec 2014 roku planowany wynik budżetu gminy stanowił nadwyżkę w kwocie 
576.558 zł.  
Ostatecznie zamknął się wynikiem dodatnim w wysokości 2.818.390,59 zł. Nadwyżka 
przeznaczona zostanie na spłatę zobowiązań gminy z tytułu emisji obligacji 
komunalnych gminy i kredytu oraz wydatki inwestycyjne.  
 
Ze środków budżetu gminy w 2014 roku łącznie spłacono 1.052.000 zł zobowiązań z 
tytułu kredytów i emisji obligacji, w tym raty zaciągniętego kredytu w kwocie 
352.000,00 zł oraz wykupiono obligacje w kwocie 700.000 zł.  
Na 31 grudnia 2014 roku dług gminy wyniósł 10.164.000 zł, w tym 364.000 zł kredyt, 
9.800.000 zł obligacje i stanowił  21,78% wykonanych dochodów ogółem. 
 
Gmina na 31 grudnia 2014 roku nie posiadała wymagalnych zobowiązań z terminem 
płatności do 31 grudnia 2014 roku. 
Wydatki w roku budżetowym 2014 zrealizowane były w takim stopniu jak pozwoliły na 
to osiągnięte przez gminę dochody, rezygnując tym samym z zaciągania kolejnych 
zobowiązań. Wydatki bieżące realizowane były na takim poziomie, aby zabezpieczyć 
funkcjonowanie jednostek przy jednoczesnym spełnieniu wymogów art. 242 ustawy o 
finansach publicznych oraz relacji wynikającej z art. 243 ustawy o finansach 
publicznych. 
 
Zrezygnowano z omówienia wykonania dochodów i wydatków za rok 2014 w 
poszczególnych działach w stosunku do wielkości planowanych, ponieważ zostało to 
szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji rady gminy. 
 
Komisja rewizyjna dokonała szczegółowej analizy wykonania  budżetu gminy i 
sprawozdania finansowego za 2014 rok i jednogłośnie postanowiła pozytywnie 
ocenić sprawozdanie z wykonania budżetu w roku 2014.  
 
Komisja budżetu i rozwoju sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2014 
zaopiniowała pozytywnie. Opinia ta stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Następnie wiceprzewodniczący rady gminy – Andrzej Lubiński odczytał  uchwałę  
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska za 2014 rok, która 
stanowi  załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Rada Gminy po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
rok 2014, wyjaśnieniami pani Skarbnik oraz pozytywną opinią komisji budżetu i 
rozwoju, komisji rewizyjnej i Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2014, w obecności 15 radnych, 
przy 15 głosach „za”  podjęła Uchwałę nr VII/44/15 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 
rok 2014  – która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Nowa Wieś Lęborska absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2014 rok.  
 
Przewodnicząca komisji rewizyjnej – Ludwika Darznik odczytała wniosek wraz z 
uzasadnieniem komisji w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu gminy w 2014 roku , który stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 
Komisja na posiedzeniu w dniu  21.04 i 28.04.2014 roku dokonała szczegółowej 
analizy wykonania  budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2014 rok i 
jednogłośnie postanowiła pozytywnie ocenić sprawozdanie z wykonania budżetu w 
roku 2014 i złożyć wniosek o udzielenie Wójtowi absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu  za  2014 rok.            
 
Następnie wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński odczytał  uchwałę  Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie pozytywnej  
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej , która 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Następnie przewodniczący zwrócił się do radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos w 
sprawie. 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że jest od niedawna radną, jest to jej 
pierwsze głosowanie w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu. Do tej pory 
przyglądała się realizacji budżetu jako mieszkaniec. W związku z tym, że jest 
zarówno członkiem komisji rewizyjnej , jak i komisji budżetu i rozwoju chciałaby 
podziękować przede wszystkim Pani Skarbnik  za tak rzeczowe, jasne, rzetelne 
informacje w formie tabel, analiz dotyczących budżetu. Za cierpliwość w tłumaczeniu, 
wyjaśnianiu.  
Rada głosować będzie nad udzieleniem Wójtowi absolutorium za działalność 
całościową. Czyli tak naprawdę obraz nie tylko ten budżetowy, finansowy, ale 
również za to co widać na zewnątrz, oceniać  przede wszystkim jako gospodarza.  
Radna odda głos na tak, jednak nie jest to takie stu procentowe tak, jest to na ten 
moment  pięćdziesiąt procent, bo działania które się prowadzi chociażby w samej 
Nowej Wsi Lęborskiej , są realizowane połowicznie,  połowa ulicy Mostowej, połowa 
ulicy Grunwaldzkiej. Są to również spostrzeżenia mieszkańców, którzy pytają o efekt 
końcowy.  Zadania są niedokończone, niedopracowane, „brakuje kropki nad i” 
Radna jeszcze raz podkreśliła, że z pełnym szacunkiem dla Wójta podnosi rękę na 
tak, ale daje „żółtą kartkę” mówiąc w potocznym piłkarskim żargonie. 
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Ponieważ nie było więcej pytań do powyższego projektu uchwały, przewodniczący 
rady zarządził głosowanie.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z wnioskiem komisji rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium  Wójtowi Gminy  z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok i  pozytywną 
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku, w obecności 15 
radnych, przy 15 głosach „za”  Uchwałę nr VII/45/15 w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Nowa Wieś Lęborska absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2014 
rok – która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
W związku z przyjęciem powyższych uchwał przewodniczący rady w imieniu 
własnym i radnych złożył podziękowanie dla Wójta Gminy za dobrą pracę na rzecz 
gminy. Ponadto Wójtowi,  Skarbnikowi i Sekretarzowi oraz pozostałym pracownikom 
urzędu gminy i podległych jednostek złożył podziękowanie za zaangażowanie przy 
realizacji budżetu.  
Podkreślił, że warunki gospodarcze, społeczne, ekonomiczne są trudne. W obecnych 
czasach nie jest łatwo gospodarować, pieniędzy zawsze brakuje. Jest to problem 
mądrego, racjonalnego wyboru, podejmowania właściwych decyzji.  
 
Następnie Wójt Gminy – Ryszard Wittke podziękował za udzielenie absolutorium. 
Podziękował  radnym obecnej i poprzedniej kadencji za dobrą współpracę i zaufanie.  
Powiedział, że nie boi się krytyki, bo krytyka pobudza go do jeszcze większych 
działań i przyjmuje „żółtą kartkę”. 
Mamy bardzo dużo zaplanowanych inwestycji. Dużo pozyskujemy środków unijnych. 
Słyszy dużo dobrego od mieszkańców gminy, Jeszcze raz podziękował wszystkim za 
dobra współpracę. 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw na nieruchomości 
gruntowe stanowiące własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowi dzierżawcy działek wskazanych w projekcie uchwały 
wystąpili o przedłużenie umów dzierżaw. Chodzi tu o działki położone w Nowej Wsi 
Lęborskie, Tawęcinie i Darżewie. Są to działki rolne. 

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr 
VII/46/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw na 
nieruchomości gruntowe stanowiące własność Gminy Nowa Wieś Lęborska – 
która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości gruntowej na 
okres powyżej trzech lat oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy. 
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Wójt wyjaśnił,  że projekt uchwały dotyczy wydzierżawienia części działki nr 252/88 o 
pow. 100 m², położonej nad jeziorem Lubowidz.  
Działka objęta niniejszą uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy dzierżawie nieruchomości stanowiących gminny zasób tj. 
podanie do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości będącej przedmiotem 
dzierżawy, a następnie sporządzenie umowy dzierżawy.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr 
VII/47/15 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
gruntowej na okres powyżej trzech lat oraz na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy – która stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej na okres 
powyżej trzech lat oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy. 
 
Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wydzierżawienia nieruchomości gruntowej 
nr 283/2 o powierzchni 1,96 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Tawęcino.  
Działka objęta niniejszą uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy dzierżawie nieruchomości stanowiących gminny zasób tj. 
podanie do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości będącej przedmiotem 
dzierżawy, a następnie sporządzenie umowy dzierżawy.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę nr 
VII/48/15 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
gruntowej na okres powyżej trzech lat oraz na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy – która stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
 
Wójt poprosił pracownika merytorycznego, zajmującego się gospodarką odpadami – 
Panią Kamillę Malinowska o omówienie projektów uchwał do przyjęcia w tym 
zakresie. 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że w dniu 1 lutego 2015 roku weszła w życie 
ustawa z dnia 28 listopada 2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i 
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porządku w gminach , która wprowadziła zmienione zapisy powołując się na art. 11 
ustawy.   
Zmiana dotycząca powyższej uchwały polega na tym, że w poprzedniej uchwale 
stawką podstawową była stawka za odpady niesegregowane, natomiast w tej chwili 
stawką podstawową jest stawka niższa.  
Jest propozycja przyjęcia następujących stawek  : 
- za odpady komunalne segregowane – 7,00 zł miesięcznie od osoby 
zamieszkującej, 
- za odpady komunalne niesegregowane – 14,00 zł miesięcznie od osoby 
zamieszkującej. 
 
Przewodniczący rady zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonego projektu 
uchwały.  
 
Radny Tomasz Rozenkranc chciałby dowiedzieć się, bo na pewno zapytają go o to 
mieszkańcy, z czym te podwyżki są związane, dlaczego stawki zostały zwiększone.  
 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że stawka na odpady niesegregowane została 
podwyższona z 11,00 zł do 14,00 zł ponieważ gmina zgodnie z rozporządzeniem 
Ministra Środowiska zobowiązana jest do osiągnięcia poziomu masy odpadów 
komunalnych ulegających biodegradacji przekazywanych do składowania. Jeżeli 
gmina nie osiągnie wymaganego poziomu,  to  zobowiązana jest zapłacić karę.  W 
roku 2014 gmina nie osiągnęła wymaganego poziomu recyklingu.   Jeżeli Urząd 
Marszałkowski nałoży na gminę karę, to gmina od tej kary może się odwołać, ale 
należy wskazać działania naprawcze. Takim działaniem naprawczym jest 
proponowane podwyższenie stawki, które  zachęci mieszkańców do zmiany sposobu 
gromadzenia i oddawania odpadów komunalnych w sposób segregowany.  
Natomiast podwyższenie stawki za odpady segregowane z 6,00 zł do 7,00 zł wynika 
z  analizy kosztów funkcjonowania całego systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi.  
 
Radny Tomasz Rozenkaranc zwrócił uwagę, że wiele starszych osób nie chce 
segregować śmieci, jest to dla nich problem i podwyższając stawkę może okazać się, 
że przestaną za wywóz śmieci płacić, bo nie będzie ich na to stać. Ponadto zdaniem 
radnego podwyższenie stawki za śmieci segregowane spowoduje to, że osoby które 
segregują śmieci, będą musiały płacić za osoby,  które śmieci nie segregują.  
 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że intencją ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminie jest segregowanie odpadów. Na dzień dzisiejszy ustawa nie 
zobowiązuje nas do segregacji odpadów komunalnych. Mamy prawo wyboru,  w jaki 
sposób możemy oddawać śmieci, a niższą stawką zachęcamy do segregacji. 
Zdaniem Pani Malinowskiej segregacja nie jest trudna. Większość mieszkańców  
segreguje śmieci i system gospodarki odpadami komunalnymi w naszej gminie 
funkcjonuje bardzo sprawnie.  
 
Następnie głos w sprawie zabrała radna Renata Palczewska. Ponieważ radna jest w 
komisji budżetu i rozwoju otrzymała pełną analizę mającą na celu zweryfikowanie 
stawki. Dla radnej, a właściwie dla osoby, która ma pogodzić się z faktem 
podwyższenia stawki o złotówkę, …..” dla niektórych argument, że jest to tylko 
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złotówka, a dla radnej jest to aż złotówka gdyż mieszkańcy muszą ją pomnożyć 
przez osoby zadeklarowane.” 
Z  przedstawionej analizy nie wynika potrzeba podwyższenia stawki, przynajmniej dla 
osób, które segregują śmieci. Argumenty przedstawione przez Panią Kamillę 
Malinowską, że ustawodawca narzuca nam taki obowiązek,  nie przemawiają do 
radnej, ponieważ działa coś takiego, jak własny wybór segregowania lub też nie 
segregowania śmieci. A podwyższenie stawki za śmieci segregowane  nie może być 
konsekwencją tego, że część ludzi nie segreguje śmieci, jak również to, że część 
ludzi nie płaci za ich wywóz. Dlatego podwyższanie stawki po to, aby mieć płynność 
finansową, nie jest dla radnej argumentem.  
Jeżeli rada podejmie uchwałę, to radna wnioskuje, aby zamieścić na stronie  
internetowej gminy szczegółową, rzetelna analizę kosztów, która będzie dostępna dla 
mieszkańców, aby mogli zobaczyć jakie są przyczyny podwyższenia stawki za śmieci 
segregowane i niesegregowane. Kalkulacja ta powinna obejmować wszystkie 
elementy składowe  stawki.  
Radna uważa, że jest to zbyt poważna sprawa, aby decyzję w tej sprawie 
podejmowała tylko komisja budżetu i rozwoju. Zdaniem radnej wszyscy radni na 
komisji wspólnej powinni mieć wgląd do takich analiz, mieć pełną informację 
dlaczego podwyższamy stawki. 
 
Pani Kamilla Malinowska poinformowała, że analiza dotycząca gospodarki odpadami  
wynikająca z ustawy znajduje się na stronie bip urzędu.  
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że sięgnęła po tą analizę, ale jej zdaniem 
jest ona nieczytelna. Przeczytanie tej analizy nie daje żadnej informacji, nie jest to 
analiza dotycząca stawki. Jest to informacja o prowadzeniu gospodarki odpadami na 
terenie  całej gminy.  
Jeżeli decydujemy się na zmianę stawki, to każdy mieszkaniec ma prawo wiedzieć, 
bo radni działają w ich imieniu, dlaczego podwyższa się stawkę, i  muszą wiedzieć w 
jaki sposób argumentować takie zmiany.   
 
Skarbnik dla wyjaśnienia zacytowała art. 6r ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach, który mówi „ z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi gmina pokrywa koszty funkcjonowania systemu”.  
 
Radna Renata Palczewska zapytała, jaka kwota z zaplanowanego budżetu jest 
zapisana na gospodarkę odpadami i jakie są wpływy. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to kwota 880.000 zł, natomiast wpływy z opłat 
za gospodarkę odpadami wynoszą 896.000 zł , bez kosztów administracyjnych.  
 
W związku z powyższym radna zapytała, czy jest jakiś problemem z podaniem  
informacji takich jak : koszty firmy, koszty administracyjne, koszty podzielone przez 
ilość osób zadeklarowanych i wówczas wychodzimy na wysokość stawki w 
przeliczeniu na osobę. 
 
Wójt powiedział, że taka informacja zostanie zamieszczona na stronie internetowej 
gminy.  
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Przewodniczący rady – Zdzisław Korda powiedział, że jak długo jest radnym to każda 
decyzja radnych dotycząca podwyższenia jakichkolwiek opłat, czy podatków, jest 
zawsze analizowana na podstawie przygotowanych informacji. Zadaniem 
przewodniczącego,  żaden radny nie odważy się podnieść ręki za lub przeciw, 
uczestniczyć w głosowaniu,  nie mając przekonania, że ma pogląd w sprawie.  
 
Radna w odniesieniu do wypowiedzi przewodniczącego rady powiedziała, że nie 
miała na myśli tego, iż wszyscy radni oprócz komisji budżetu nie mają wiedzy  na ten 
temat. Zdaniem radnej,  takie tematy powinny być przedyskutowane przez 
wszystkich radnych na wspólnym posiedzeniu komisji, ponieważ  jest  to sprawa 
ważna i dotyczy wszystkich mieszkańców gminy. 
 
Radny Andrzej Lubiński zwrócił uwagę, że nie było mowy o najważniejszej rzeczy, iż 
robiąc symulację poprzedniej stawki przyjęto 13 tys. osób, tyle ile wynikało z 
zameldowania, a złożonych deklaracji jest 11 tys.,  i to zmienia całkowicie obraz  
jeżeli chodzi o przyjęcie liczby mieszkańców przy obliczaniu stawki.  
Istnieje tutaj problem osób, które nie płacą, ale zmiana ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku z gminach pozwoli na egzekwowanie tych należności. 
 
W nawiązaniu do wypowiedzi Pana Andrzeja Lubińskiego, radna Renata Palczewska 
stwierdziła, że w specyfikacji do zamówienia wskazano ilość osób zameldowanych. 
Firma stająca do przetargu na wywóz odpadów,  w celu ustalenia ryczałtu 
miesięcznego bierze pod uwagę trzy warunki: ilość osób, powierzchnię oraz tonaż 
odpadów. Radna zapytała, dlaczego w specyfikacji wskazano osoby zameldowane. 
System gospodarki odpadami działa już 1,5 roku więc nie jest problemem ustalenie 
osób zadeklarowanych i dla firmy wywożącej powinniśmy złożyć faktyczne osoby,  
gdyż jest to różnica około 2300 osób, za które w ustalonym ryczałcie firma pobierze 
opłaty. Radna wnosi więc o zmianę w specyfikacji osób zameldowanych na osoby 
zadeklarowane.  
 
Radny Tomasz Rozenkranc powiedział, że boi się o to, że podnosząc stawki,  osoby 
które płacą,  będą płaciły również za osoby które nie płacą.  
 
Radny Marian Syldatk ma wątpliwości co do stawki za śmieci niesegregowane, a 
mianowicie ma na myśli osoby starsze. Zdaniem radnego należałoby się nad tym 
jeszcze zastanowić, jeszcze raz przedyskutować sprawę.  
 
Radna Urszula Sech w nawiązaniu do tematu, chciałaby zwrócić uwagę, że na 
wspólnej komisji poruszono problem osób starszych. Zdaniem radnej podwyższenie 
stawki za odpady niesegregowane o 3 złote,  tak naprawdę będzie ukaraniem tych 
osób,  które przyznają się do tego, że nie potrafią segregować śmieci. Radna 
zgłaszała, że w jej miejscowości występuje ten problem, wiele rodzin pomimo 
szkoleń, ulotek, nie jest w stanie segregować śmieci.  
 
Radna Katarzyna Frankowska Kręcisz powiedziała, że może rzeczywiście należałoby 
się zastanowić nad ludźmi starszymi, jak im ulżyć, jak pomoc. Natomiast co do ludzi 
młodych ma pogląd, że nie segregują śmieci z czystej wygody. Zdaniem radnej 
segregowanie śmieci jest bardzo proste.  
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Radny Andrzej Lubiński poinformował, że jeżeli chodzi o zadłużenia dotyczące opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, bo takie pytania wcześniej padały, to w 
roku 2014 wystawiono 948 upomnień, na kwotę 133.396 zł. Jak widać  jest to 
problem.   
 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o osoby starsze, to z 
przeprowadzonej analizy na koniec roku wynika, iż na 845 osób,  które nie segregują, 
jest  tylko 160 osób samotnych.  
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że w złożonej analizie w pozycji pierwszej – 
złożone deklaracje jest  stan osób zero.  
 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że są to nieruchomości niezamieszkałe.  
 
Radna zapytała, czy w kwestii różnicy pomiędzy osobami zameldowanymi, a 
wykazanymi w deklaracjach, jest to około 2300 osób, będą przeprowadzone 
wyrywkowe kontrole. Radna zdaje sobie sprawę, że część tych osób przebywa poza 
granicami kraju, ale część tych osób może być w tych deklaracjach zerowych.  
 
W sprawie nieruchomości niezamieszkałych z deklaracją zerową Pani Kamilla 
Malinowska wyjaśniła, że można te deklaracje zweryfikować, ale w przypadku 
nieruchomości zamieszkałych nie zna sposobu, aby zweryfikować złożone 
deklaracje,  co do ilości podanych osób w deklaracji. 
Jedynie można to wziąć pod kontrolę krzyżową tj. zweryfikować z wnioskami 
złożonymi do gminnego ośrodka pomocy społecznej. 
 
Radna Renata Palczewska zasugerowała, aby w tym temacie podjąć współpracę z 
sołtysami.  
 
Pani Kamilla Malinowska odpowiedziała, że na pierwszym spotkaniu po wyborach 
sołtysów,  zaproponowała współpracę i taka współpraca istnieje. 
 
Przewodniczący rady powiedział, że rada powinna stawki przyjąć, a ludzi starszych, 
biedniejszych należy skierować po wsparcie do gminnego ośrodka pomocy 
społecznej.  Natomiast obniżanie stawki dla wszystkich nie jest dobrym 
rozwiązaniem.  
 
Radna Renata Palczewska wskazała jeszcze inne rozwiązanie,  aby sprawdzić czy 
nieruchomość jest zamieszkała, otóż licznik zimnej wody. Należałoby w tym temacie 
nawiązać współprace z GZUK, gdzie znajdują się informacje o odczytach licznika.   
 
Następnie głos w sprawie zabrał Wójt. Porównując nasze stawki  z sąsiednimi 
gminami, są one jednymi z niższych. Temat ten jest trudny,  zarówno jeżeli chodzi o 
składane deklaracje, jak również w kwestii opłat. Bardzo dużo ludzi za śmieci nie 
płaci. Należy pamiętać, że gmina na gospodarce odpadami nie może zarabiać. 
Należy robić wszystko, aby jak najwięcej mieszkańców segregowało śmieci, bo takie 
są założenia ustawy.  
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Radny Marian Syldatk w związku z licznymi wątpliwościami dotyczącymi przyjęcia 
wyższych stawek za odpady wystąpił z wnioskiem, aby jeszcze raz przedyskutować 
temat i  podjęcie powyższej uchwały odłożyć do następnej sesji.  
 
Natomiast przewodniczący rady – Zdzisław Korda wystąpił z wnioskiem, aby sprawę 
rozstrzygnąć na dzisiejszej sesji.  
 
Powyższe wnioski przewodniczący poddał głosowaniu. Głosowało 15 radnych. Za 
wnioskiem radnego Mariana Syldatka głosowało 4 radnych i za wnioskiem 
przewodniczącego rady – Zdzisława Kordy głosowało 11 radnych.  
 
W związku z powyższym projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 
opłaty przewodniczący rady poddał głosowaniu.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Pani Kamilli 
Malinowskiej i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 11 głosach „za” i 4 głosach 
„przeciwko” podjęła Uchwałę nr VII/49/15 w sprawie wyboru metody ustalania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 
stawki tej opłaty – która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/244/12 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 21 
grudnia 2012 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że w Uchwale Nr XXX/244/12 proponuje się 
wprowadzić następujące zmiany w załącznikach : 

1. „ W sytuacji, gdy na terenie nieruchomości znajdują się pomieszczenia, w 
których zamieszkują mieszkańcy i pomieszczenia służące do prowadzenia 
działalności gospodarczej, właściciele nieruchomości powinni zawrzeć umowę 
z przedsiębiorstwem wywozowym na odbiór odpadów komunalnych 
wytworzonych w pomieszczeniach służących do prowadzenia działalności 
gospodarczej . 

2. „W przypadku prowadzenia w części lokalu mieszkalnego obsługi biurowej 
działalności gospodarczej opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
uiszcza się w ramach opłaty dotyczącej nieruchomości zamieszkałej”.  

 
Są to zmiany kosmetyczne tzn. jeżeli ktoś ma nieruchomość mieszaną, to powinien 
zawrzeć umowę cywilno-prawną na wywóz  odpadów wytworzonych w 
pomieszczeniach  w których prowadzi działalność gospodarczą np. sklep,  i osobno 
składa deklarację do gminy na nieruchomość zamieszkałą.  
Natomiast w przypadku prowadzenia w części lokalu mieszkalnego obsługi biurowej 
działalności gospodarczej,  opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
uiszcza się w ramach opłaty dotyczącej nieruchomości zamieszkałej.  
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Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Pani Kamili 
Malinowskiej i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 11 głosach „za” i 4 głosach 
„przeciwko” podjęła Uchwałę nr VII/50/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXX/244/12 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 21 grudnia 2012 roku w 
sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa 
Wieś Lęborska  – która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania 
odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług 
przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 
 
Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że konieczna jest zmiana Uchwały Nr 
XXX/245/12 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 21 grudnia 2012 roku w 
sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę, w 
związku ze zmiana ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 
wprowadzająca między innymi zapis dotyczący konieczności określenia trybu i 
sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego 
świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych. 
Zasady te zostały określone w powyższej uchwale.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Pani Kamilli 
Malinowskiej i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 14 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym” podjęła Uchwałę nr VII/51/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXX/244/12 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 21 grudnia 2012 roku w 
sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w 
szczególności częstotliwość odbierania odpadów komunalnych od właściciela 
nieruchomości i sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego 
zbierania odpadów komunalnych – która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Pani Kamilla Malinowska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o zmianie ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach konieczne jest wskazanie, czy opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się z dołu, czy z góry.   
W naszej gminie opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się raz 
na miesiąc bez wezwania, z góry, w terminie do 15 dnia każdego miesiąca, w którym 
powstało zobowiązanie.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” 
podjęła Uchwałę nr VII/52/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/244/12 Rady 
Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 21 grudnia 2012 roku w sprawie ustalenia 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – która stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
oraz odbierania odpadów komunalnych.  
 
Wójt wyjaśnił, że poprzednia uchwała w powyższej sprawie była podjęta w 2009 
roku. Z uwagi na inflację, wzrost kosztów akcyzy na olej napędowy, wzrost kosztów 
robocizny i oraz transportu odpadów, zasadna jest zmiana górnych stawek opłat w/w 
usług.  
Jest propozycja przyjęcia górnych stawek opłat w zakresie odbierania 
niesegregowanych odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości (którzy nie 
są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
rzecz gminy) w wysokości : 

a) za odbiór odpadów komunalnych gromadzonych w pojemnikach  od 110 l  do 
120 l – 21,40 zł 

b) za odbiór odpadów komunalnych gromadzonych w pojemnikach 240 l – 36,00 
zł 

c) za odbiór odpadów komunalnych gromadzonych w pojemnikach 1,1 m3 – 
88,86 zł 

d) za jednokrotne odebranie odpadów o objętości 1m3 - 74,55 zł 

Górną stawkę opłaty brutto za jednokrotne odebranie niesegregowanych odpadów 
budowlanych (gruz, tektury, folie itp.)  proponuje się  przyjąć w wysokości 73,50 zł za 
1 m3. 

Górną stawkę opłaty brutto ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za  
opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych proponuje 
się przyjąć w wysokości 17,50 zł za 1 m3. 

W przypadku, gdy właściciel nieruchomości nie udokumentuje korzystania z usług, o 
których mowa wyżej, przez okazanie takiej umowy i dowodów uiszczania opłat za 
takie usługi, Gmina zobowiązana jest zorganizować odbieranie odpadów 
komunalnych oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych z terenu nieruchomości. 
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W takim wypadku Wójt wydaje właścicielowi nieruchomości decyzję z urzędu, w 
której ustala: 

- obowiązek uiszczania opłat za odbieranie odpadów komunalnych lub opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych, 

- wysokość opłat wyliczonych z zastosowaniem stawek, 

-  terminy uiszczania opłat, 

- sposób i terminy udostępniania pojemników lub zbiorników w celu ich opróżnienia. 

Decyzja wydawana jest na okres 1 roku. 

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” 
podjęła Uchwałę nr VII/53/15 w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania odpadów 
komunalnych  – która stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Nowa 
Wieś Lęborska oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
 
Wójt wyjaśnił, że w celu realizacji zadań wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie,  na terenie gminy został powołany przy Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej zespół interdyscyplinarny do spraw przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie.  
Zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie konieczne jest określenie 
warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego.  
Załącznik do uchwały określa zasady powoływania i odwoływania członków zespołu, 
przewodniczącego i wiceprzewodniczącego zespołu oraz warunki funkcjonowania 
zespołu interdyscyplinarnego.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki społecznej 
(załącznik nr 28 do niniejszego protokołu), w obecności 14 radnych, przy 13 głosach 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę nr VII/54/15 w sprawie trybu i 
sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego 
do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Nowa Wieś Lęborska 
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania – która stanowi załącznik nr 
29 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Lęborka. 
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Wójt wyjaśnił, że Strategia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Lęborka jest 
dokumentem opracowanym w ramach projektu Obszar funkcjonalny Ziemi 
Lęborskiej. Umowę z Ministerstwem Infrastruktury i Rozwoju na realizację projektu 
podpisała gmina miejska Lębork.  
Miejski Obszar funkcjonalny Lęborka tworzy 7 jednostek samorządowych : Gmina 
Miejska Lębork – lider projektu wspólnie z Powiatem Lęborskim i 5 gminami : Łeba, 
Wicko, Nowa Wieś Lęborska, Cewice i Łęczyce. Dokument ten wesprze pozyskanie 
środki z Unii Europejskiej.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr 
VII/55/15 w sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 
Lęborka – która stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
O godz. 14.30 obrady opuścił wiceprzewodniczący rady Andrzej Lubiński.  
 
Ad. 14 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie określenia wykazu kąpielisk na rok 2015 na terenie Gminy Nowa Wieś 
Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że zgodnie z ustawa Prawo wodne, rada gminy określa w drodze 
uchwały, corocznie do 31 maja wykaz kąpielisk na terenie gminy oraz okres sezonu 
kąpielowego. Wpłynął jeden wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk na terenie 
gminy kąpieliska „MIRON” nad Jeziorem Lubowidz. Zgodnie z wnioskiem sezon 
kąpielowy będzie trwał od 1 lipca 2015 roku do 31 sierpnia 2015 roku.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki społecznej 
(załącznik nr 32 do niniejszego protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach 
„za” podjęła Uchwałę nr VII/56/15 w sprawie określenia wykazu kąpielisk na rok 
2015 na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu. 
 
Po podjęciu uchwały przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.  
 
Radna Renata Palczewska w nawiązaniu do podjętej decyzji o zmianie opłat 
dotyczących gospodarki odpadami poinformowała, że w przedłożonej analizie 
wykazano znaczny wzrost kosztów administracyjnych. W związku z tak znacznym 
wzrostem tych kosztów nie dokonano zmian w ryczałcie –inkaso dla sołtysów za 
pobór opłat za odpady. W 2014 roku była to kwota 5.000,00 zł dla 22 sołtysów, to 
średnio 20,00 zł miesięcznie brutto. W związku z powyższym wnosi o zweryfikowanie 
kosztów administracyjnych i zwiększenie ryczałtu dla sołtysów  w ramach 
wyliczonych kosztów administracyjnych.  
 
Następnie rada gminy na apel Stowarzyszenia Użyteczności Publicznej „Aktywne 
Pomorze”  wyraziła stanowczy protest przeciwko zmodernizowaniu linii kolejowej nr 
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202, łączącej Trójmiasto ze Stargardem Szczecińskim przez Lębork, jako 
jednotorowej. Stanowisko to zostanie przesłane do PKP PLK i Ministerstwa 
Infrastruktury i Rozwoju. Stanowi ono załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
 
Radny Andrzej Florczyk zapytał, kiedy zostanie wykoszone pobocze wzdłuż  ścieżki 
rowerowej. 
 
Wójt odpowiedział, że rozmawiał w tej sprawie z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, został już rozstrzygnięty przetarg na wykaszanie. Jeżeli w przyszłym 
tygodniu nie wykona  tego firma wyłoniona przez ZDW,  to zrobi to GZUK.  
 
Następnie radna Katarzyna Frankowska – Kręcisz w imieniu samorządowców 
zaprosiła wszystkich na obchody 25-lecia Samorządnej Gminy Nowa Wieś Lęborska, 
które odbędą się 27 maja br.  
 
Następnie przewodniczący rady udzielił głosu Panu Stanisławowi Ponomarenko.  
Pan Stanisław Ponomarenko powiedział, że przejrzał analizę gminy Nowa Wieś 
Lęborska o śmieciach i przejrzał analizę gminy Cewice. Wówczas zwrócił się z 
zapytaniem do radnego z Nowej Wsi Lęborskiej, dlaczego stawka w naszej gminie 
wzrasta za odpady segregowane z 6 zł do 7 zł,  i czy może mu to uzasadnić.  
Porównując dwie gminy, które są bardzo podobne, jedynie gmina Cewice jest  
ulokowana nieco dalej od wysypiska, w naszej gminie stawka wzrasta, a w gminie 
Cewice stawka pozostaje bez zmian tj. 6 zł.   
Z obliczeń Pana Ponomarenki wynika, że po zaspokojeniu całej machiny związanej z 
wywozem śmieci,  pozostaje gminie około 50 tys. zł, pod warunkiem,  że wszyscy 
będą płacili. Jeżeli wprowadzimy nowe stawki to powinno gminie zostać około 250 
tys. zł., jego zdaniem są to koszty administracji.  
Pan Ponomarenko nie chciałby takiej sytuacji, proponował różne rozwiązania. Dzisiaj 
zadzwonił do Urzędu Marszałkowskiego  w celu wyjaśnienia kilku kwestii. Między 
innymi pytał o kwestię dotyczącą złego wzoru do obliczenia poziomu masy odpadów 
komunalnych ulegających biodegradacji przekazywanych do składowania w stosunku 
do masy tych odpadów wytworzonych w 1995 roku.  Według uzyskanych informacji 
mieszkaniec miasta może wytworzyć 159 kg , a mieszkaniec wsi tylko 47 kg, i to 
powoduje złą sytuację dla utrzymania odpowiedniego wskaźnika. Proponuje zgodnie 
z sugestią pracownika Urzędu Marszałkowskiego o wystąpienie z wnioskiem o 
zmianę rozporządzenia.  
Druga kwestia dotyczy wywożenia trawy, liści. Zwrócił się z zapytaniem , czy te 
śmieci muszą być zbierane w systemie, czy tak jak proponował już wcześniej,  mogą 
być odbierane obok systemu. Uzyskał odpowiedz, że mogą być odbierane obok 
systemu. Taki system jest wprowadzony np. w Gdyni. Jeżeli ktoś ma potrzebę, aby 
wystawić trawę lub liście, kupuje w firmie, która zbiera te odpady worek za 4 zł,  i w 
tej stawce jest już wliczony wywóz. Czyli gmina nie musi odbierać od mieszkańców 
tego typu śmieci.  Jesteśmy gminą wiejska i powinniśmy być zainteresowani tym, aby 
te śmieci zagospodarowywać we własnym zakresie lub wywozić poza systemem.  
Dzisiaj Pan Ponomarenko słyszał dyskusję radnych o osobach starczych, ale sprawa 
nie polega na tym, czy osoby te segregują śmieci, czy nie, ale na tym jaką złożą 
deklarację. Często jest tak, że osoby składają deklarację o segregacji, a tak 
naprawdę oddają śmieci zmieszane.  
W gminie produkujemy odpadów zmieszanych 1 900 ton, po selekcji pozostaje 560  
ton,  których nie można już wyselekcjonować.  
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